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Zápis z 1. jednání Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti 
zdravotnictví a protidrogové prevence, které se konalo dne 23. 3. 2015
v místnosti č. 503 odboru zdravotnictví, sociální péče a prevence MHMP, Praha 1, 
Charvátova 9/145, od 13:00 do 14:55 hodin. 

Zpracoval MUDr. A. Weberová Počet stran 5 Datum 24. 3. 2015 
 
 
Zasedání zahájil radní R. Lacko, předseda komise. Přítomno je 9 členů z 10, komise je usnášeníschopná. 
Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu.  
Přítomní hlasováním schválili účast hostů na jednání komise - Mgr. M. Hánové, vedoucí odd. prevence, 
Mgr. N. Janyškové, protidrogové koordinátorky HMP, a Bc. O. Pracného, pracovníka odd. prevence. 

Materiál k jednání obdrželi členové komise e-mailem dne 18. 3. 2015. Úvodní informaci k navrženému 
programu jednání přednesl předseda komise. Schválení programu bez námitek jednohlasně. 

Program jednání: 

1) Zdravé město Praha 2015 – I. program - pro školy a školská zařízení. 

2) Zdravé město Praha 2015 – II. program - pro organizace. 

3) Zdravé město Praha 2015 – III. program - pro městské části. 

4) Grantové řízení HMP pro rok 2015 v působnosti odboru zdravotnictví, sociální péče 
a prevence MHMP – program A – granty v oblasti zdravotnictví. 

Komise Rady hl. m. Prahy pro udělování grantů v oblasti zdravotnictví a protidrogové prevence je 
jmenována jako stálá usnesením Rady HMP č. 267 ze dne 17. 2. 2015 (dále jen „komise“) ve složení: 
předseda komise Ing. Radek Lacko, členové komise doc. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Petr 
Dolínek, PhDr. Tomáš Klinecký, Mgr. Aleš Kuda, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., Ing. Patrik 
Nacher, PhDr. Milan Pešák, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Jindřich Vobořil. 

M. Růžička se zeptal na alokované částky pro jednotlivé projednávané programy. 
ZMP 2015 – I. program............................5,5 mil. Kč 
ZMP 2015 – II. program.....................13,180 mil. Kč 
ZMP 2015 – III. program ...................... 757,8 tis. Kč 
granty v oblasti zdravotnictví .............31,129 mil. Kč 

ad 1. Zdravé město Praha 2015 – I. program - pro školy a školská zařízení 

Informaci k programu podala za nemocnou koordinátorku školské prevence M. Hánová, vedoucí 
oddělení prevence. Grantové řízení Zdravé město Praha – I. program – je vyhlašováno na projekty 
specifické primární prevence rizikového chování a je určeno na aktivity škol a školských zařízení 
v hl. m. Praze. Školy mohou program realizovat samy, nebo prostřednictvím externího realizátora, který 
musí mít programy primární prevence certifikovány. Vyhlášení grantového řízení „Zdravé město Praha 
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2015“ proběhlo na základě usnesení Rady HMP č. 2326 ze dne 2. 9. 2014, kterým byla schválena 
pravidla dotačního řízení v oblasti protidrogové politiky HMP pro rok 2015. 

Podporovány jsou čtyři typy programů: 
I. Studium k výkonu specializovaných činností – specializační studium pro školní metodiky prevence  
II. Programy dlouhodobé všeobecné specifické primární prevence rizikového chování ve školách 
III. Adaptační výjezd mimo školu 
IV. Programy selektivní primární prevence pro rizikovou skupinu dětí a mládeže 

Celkem bylo přijato 337 žádostí, z toho jedna po termínu. Posuzováno bylo 336 žádostí a celkový 
požadavek činil cca 10,593 mil. Kč. Pracovní skupina pro hodnocení žádostí byla jmenována 
PhDr. Tomášem Klineckým, ředitelem odboru zdravotnictví, sociální péče a prevence, dopisem ze dne 
16. 12. 2014, č.j. MHMP 1784427/2014. Pracovní skupina hodnotila projektové žádosti v souladu 
s metodikou programu a podle hodnoticích tabulek, které připravilo Pražské centrum primární prevence 
ve spolupráci s koordinátorkou školské prevence. Při svém hodnocení brala pracovní skupina v úvahu i 
hodnocení protidrogových koordinátorů městských částí a metodiků prevence z pedagogicko-
psychologických poraden. Pražské centrum primární prevence zhodnotilo kvalitu minimálních 
preventivních programů. Pracovní skupina vytvořila návrh na přidělení finančních prostředků, který byl 
2. 3. 2015 odsouhlasen Protidrogovou komisí RHMP. Po konzultaci s radním R. Lackem byl návrh 
přidělené částky u pedagogicko-psychologických poraden, které zřizuje hl. m. Praha, a Křesťanské 
pedagogicko-psychologické poradny pozměněn. 

V diskusi se probíraly důvody nepodpoření některých projektů – jednou z chyb je nedostatečně 
zpracovaný minimální preventivní program nebo chybějící certifikace nebo chybné zpracování rozpočtu. 

P. Nacher navrhl zpracování seznamu vad projektů a jeho zveřejnění. M. Hánová odpověděla, že 
v posledních letech organizuje oddělení prevence seminář pro žadatele, kde se probírají požadavky 
programu, technické okolnosti žádostí a hodnotí předešlé chyby, seminář je dostatečně předem avizován 
a je pro všechny zdarma. Konzultaci ke zpracování minimálních preventivních programů poskytuje 
Pražské centrum primární prevence.  

Nejčastější důvody nepodpoření vysvětlil A. Kuda jako člen pracovní skupiny. 

J. Vobořil zdůraznil nutnost vyžadování certifikací jednotlivých programů, což dostatečně zajistí jejich 
kvalitu. 

M. Růžička požádal o vysvětlení rozdílů mezi adaptačním pobytem, seznamovacím pobytem 
a výletem/školou v přírodě. M. Hánová sdělila, že metodikou programu je přesně určeno, jak má 
adaptační pobyt vypadat a kdy má být realizován, je stanovena též jeho délka a vyžadován preventivní 
program. Pobyt je určen pro nově se formující třídní kolektivy a nezbytná je přítomnost třídního učitele. 
Škola využívá služeb externí organizace nebo pobyt zajišťuje vlastním metodikem prevence. 

P. Nacher se zeptal, proč paušálně nejsou podpořeny projekty ELIO. Podpora nebyla navržena 
žadatelům s externím realizátorem ELIO, neboť tato organizace v době posuzování žádostí ještě neprošla 
místním šetřením certifikačního procesu, nebyly tedy splněny podmínky stanovené v metodice. 

N. Janyšková doplnila informaci k certifikacím služeb I. programu, které byly pro rok 2014 jen jako 
doporučené s tím, že pro rok 2015 jsou již povinné. Jiné organizace se procesu certifikace včas 
podrobily. 

Usnesení: 
Komise schvaluje rozdělení grantů v programu Zdravé město Praha 2015 – I. v celkové výši 
5 500 000 Kč dle tabulky č. 1, která je přílohou zápisu (do projednání Radou HMP neveřejnou), 
a předložení návrhu Radě HMP. 
Hlasování ve 13:30, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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ad 2. Zdravé město Praha 2015 – II. program - pro organizace 

Informaci k programu podala protidrogová koordinátorka HMP N. Janyšková - program je určen pro 
organizace poskytující adiktologické služby. Vyhlášení grantů schválila Rada HMP usnesením č. 2485 
ze dne 9. 9. 2014. Součástí vyhlášení jsou metodika a formuláře pro příslušný rok. 

Do II. programu se přihlásilo 17 organizaci se 47 projekty. Celkový rozpočet projektů je 169 252 688 Kč 
a částka požadovaná z rozpočtu HMP je 46 414 545 Kč. Výše dotace navržená komisi ke schválení činí 
13 180 tis. Kč pro 40 projektů.  

Podmínky grantového řízení ve II. programu umožňují realizaci jednoletých a čtyřletých projektů. 
Projekty s již uzavřenou čtyřletou smlouvou mohou být navýšeny na základě řádně odůvodněné žádosti 
o navýšení grantu. Podané projekty musí splnit vyhlášené podmínky, zejména certifikaci pro 
požadovaný typ služby, a musí odpovídat prioritám stanoveným ve strategických materiálech HMP – 
Protidrogová politika hlavního města Prahy na období 2014 až 2020 a Akční plán protidrogové politiky 
hlavního města Prahy na období 2014 až 2016.  

Čtyřleté granty jsou vypisovány od roku 2006 a umožňují zajištění základní sítě služeb a financování 
v termínech, které neohrožují její fungování, zejména v počátku kalendářního roku. Všechny nově 
schvalované čtyřleté projekty byly podpořeny v režimu financování na období 2011-2014. Jedná se 
o projekty základní sítě služeb a žadatelé splnili všechny podmínky pro čtyřleté financování dané 
metodikou pro rok 2015. 

Tři projekty podporované ve čtyřletém financování nepožádaly o navýšení pro rok 2015. Čtyři projekty 
nebyly navrženy k financování z rozpočtu HMP. Zdůvodnění zamítnutí žádosti je uvedeno v přehledu a 
bude oznámeno žadatelům neprodleně po projednání v Radě HMP. 

Usnesení: 
Komise schvaluje rozdělení grantů v programu Zdravé město Praha 2015 – II. v celkové výši  
13 180 000 Kč dle tabulky č. 2, která je přílohou zápisu (do projednání Radou HMP neveřejnou), 
a předložení návrhu Radě HMP. 
Hlasování proběhlo podle typů grantů: 
1leté granty: hlasování ve 13:40, celkem přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů; 
4leté granty – navýšení: hlasování ve 13:41, celkem přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů; 
4leté granty – nové: hlasování ve 13:42, celkem přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0, zdržel 
se 1 člen; 
nepodpořené projekty: hlasování ve 14:47, celkem přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

ad 3. Zdravé město Praha 2015 – III. program - pro městské části 

N. Janyšková uvedla problematiku dotování městských částí (správních obvodů Praha 1-22). Od roku 
2003 poskytuje HMP městským částem (dále jen MČ) finanční prostředky na podporu realizace 
protidrogové politiky na místní úrovni. Doposud byla tato dotace poskytována plošně na všechny MČ ve 
stejné výši. Mezi MČ jsou však značné rozdíly jak v rozsahu drogových problémů, tak ve vnímání jejich 
závažnosti, náhledů na jejich řešení, a tím i v podpoře, a to nejen finanční. V minulosti se stávalo, že 
některé MČ celou částku nevyužily nebo nedodržely určený účel čerpání.  

Vyhlášení grantů pro rok 2015 schválila Rada HMP usnesením č. 2485 ze dne 9. 9. 2014 s nově 
zařazeným III. programem, určeným na podporu realizace protidrogových aktivit na místní úrovni. 
Uvolnění finančních prostředků je vázáno na řádné vyplnění formuláře pro rok 2015 a dodržení všech 
podmínek uvedených v metodickém pokynu, zejména minimálně jednoletý akční plán nebo strategie 
protidrogové politiky MČ a certifikace preventivního programu, který bude realizovat službu, na kterou 
městská část žádá. 

V dokumentech protidrogové politiky HMP, schválených v roce 2014, jsou nastavena pravidla pro 
financování protidrogové prevence. Zejména se jedná o financování na základě strategií a plánů každé 
městské části, ze kterých je zřejmá propracovanost a návaznost aktivit. Každá městská část by měla mít 
stanoveny priority protidrogové politiky vycházející ze znalosti a potřeb regionu.  
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Do III. programu se přihlásilo 18 MČ s celkovým požadavkem 955 350 Kč. MČ Praha 1, 2, 19 a 21 si 
nepodaly žádost, ačkoliv nový způsob dotování byl opakovaně projednáván s koordinátory na 
pravidelných měsíčních setkáních. Celková navrhovaná částka je 747 800 Kč. 

P. Nacher se zajímal o návrh výše dotace pro MČ Praha 15. N. Janyšková vysvětlila, že požadavek je 
krácen, protože některé předpokládané preventivní služby by měly zajistit necertifikované organizace. 
Na základě vysvětlení navrhuje dotaci pro MČ Praha 22 upravit na 40 tis. Kč, kde je také jedna služba 
bez certifikace. 

J. Vobořil zdůraznil, že certifikace je pro grantová řízení v oblasti protidrogové prevence 
nepřekročitelnou podmínkou. 

T. Klinecký upozornil na fakt, že poskytované dotace jsou spíše motivační. 

M. Růžička vyslovil obavy, zda dotované MČ (správní obvody) rozdělí finanční prostředky rovnoměrně 
pro celý správní obvod. 

A. Kuda navrhuje možnost metodického doporučení pro MČ k provozování primární prevence. 

T. Klinecký sdělil, že se již uvažovalo o další možné motivaci či pobídkách pro MČ. 

Usnesení: 
Komise schvaluje rozdělení grantů v programu Zdravé město Praha 2015 – III. v celkové výši 
747 800 Kč dle tabulky č. 3, která je přílohou zápisu (do projednání Radou HMP neveřejnou), 
a předložení návrhu Radě HMP. 
Hlasování ve 14:02, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 4. Grantové řízení HMP pro rok 2015 v působnosti odboru zdravotnictví, sociální péče 
a prevence MHMP – program A - granty v oblasti zdravotnictví 

Na základě usnesení Rady HMP č. 2329 ze dne 2. 9. 2014 byly vyhlášeny granty hl. m. Prahy 
v působnosti odboru zdravotnictví, sociální péče a prevence MHMP, jako program A byly vyhlášeny 
granty v oblasti zdravotnictví. 

Přehled vyhlášených programů v oblasti zdravotnictví: 
I. zdravotní služby 
II. doplňující služby pro osoby se zdravotním postižením a chronicky nemocné 
III. program zdraví 
IV. paliativní péče 

Informaci k programům a podprogramům podala A. Weberová. Celkem bylo přijato 195 žádostí, 
všechny byly podány v termínu a zaevidovány, z toho bylo 60 nových projektů. Celkem je požadováno 
58 577 811 Kč, pro oblast zdravotnictví je alokováno 31 129 000 Kč (30 mil. Kč je schváleno pro rok 
2015 a 1,129 mil Kč je převod nevyčerpané částky v roce 2014).  

190 žádostí bylo po formální kontrole postoupeno k hodnocení externími odborníky (pro tyto projekty je 
požadováno 58 329 291 Kč), 5 žádostí je navrženo k vyřazení z formálních důvodů. Každou žádost 
hodnotily nezávisle 2 hodnotitelé, kteří byli vybráni z přihlášených (poptávka byla zveřejněna na 
Zdravotnickém portálu města Prahy v souvislosti s vyhlášením grantového řízení). Externí hodnocení 
proběhlo v listopadu, prosinci 2014 a v lednu 2015, celkem pracovalo 24 hodnotitelů na DPP. Hodnoticí 
formulář je součástí schválených pravidel, stejně jako tabulka pro osobní náklady. Maximálně mohl 
projekt od 2 hodnotitelů celkem získat 128 (2x 64) bodů. 

Návrh dotací předložený komisi byl zpracován odborem na základě externího hodnocení a posouzení 
kontinuity činnosti (žádosti, vyúčtování, kontroly) evidované grantovým pracovištěm.  

Návrh je předložen v členění po jednotlivých podprogramech, kde lze projekty a služby lépe porovnávat. 

A. Weberová upozornila na potřebu dořešit některé návrhy - LRS Chvaly, o.p.s., projekt Následná 
a rehabilitační péče v LRS Chvaly. Uvedené předpokládané příjmy od klientů v rozpočtu pro rok 2015 
neodpovídají zveřejněným poplatkům za lůžko a den. 
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Po následné diskusi navrhl M. Pešák grant ve výši roku 2014, tj. 305 000 Kč. 
Hlasování ve 14:20, celkem přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

P. Nacher požádal o vysvětlení a přehodnocení některých návrhů na nepodpoření projektů - Česká 
asociace paraplegiků – CZEPA, projekt Semináře Principy správného sezení, výběr a nastavení vozíku; 
Česká asociace pro psychické zdraví, projekt Program RODIČE SOBĚ v regionech – rodiče potomků se 
závažným duševním onemocněním jako regionální koordinátoři Programu; Gaudia proti rakovině, o.s., 
projekt Psychosociální péče pro onkologicky a jinak chronicky nemocné a jejich blízké.  

Návrhy byly předloženy částečně v rozporu s bodovým hodnocením a návrhem hodnotitelů podpořit 
částečně a vycházejí z posouzení možného dopadu na klienta (frekvence popisovaných intervencí), 
z ekonomické transparentnosti projektu a konkrétního externího posudku. 

J. Vobořil zdůraznil, že dotace nemůže sloužit ke tvorbě zisku, a proto navrhuje kontrolu realizace 
projektů v průběhu roku. 

Ve 14:30 odešel M. Miovský, přítomno 8 členů, komise je schopna usnášet se. 

P. Nacher předložil návrhy grantů, které byly hlasovány jednotlivě: 
Česká asociace paraplegiků – CZEPA, projekt Semináře Principy správného sezení, výběr a nastavení 
vozíku – 40 000 Kč.  
Hlasování ve 14:32, celkem přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

Gaudia proti rakovině, o.s., projekt Psychosociální péče pro onkologicky a jinak chronicky nemocné 
a jejich blízké – 170 000 Kč. 
Hlasování ve 14:33, celkem přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

R. Lacko požádal o přehodnocení návrhu pro dva projekty spolku Porte - Akademie Fresh senior 
a Vitalita Fresh senior. Jedná se o projekty zaměřené na aktivní život a informovanost seniorů – navrhuje 
každý podpořit částkou 30 tis. Kč. 
Hlasování ve 14:35, celkem přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

Ve 14:40 odešel J. Vobořil, přítomno 7 členů, komise je schopna usnášet se. 

Závěrečné usnesení k programu A: 
Komise schvaluje rozdělení grantů v oblasti zdravotnictví – program A – pro rok 2015 v celkové výši 
30 973 500 Kč a vyřazení 5 projektů z formálních důvodů dle tabulky č. 4, která je přílohou zápisu (do 
projednání Radou HMP neveřejnou), a předložení návrhu Radě HMP. 
Hlasování ve 14:45, přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 14:55 hodin. 

 

 

 ......................................................................  

 Ing. Radek Lacko 
 předseda komise 


